



By Email : David.Eby.MLA@leg.bc.ca

Richmond, October 3, 2024

Subject: Commitment and cooperation for the future of Francophone education

Dear Mr. Leader,

As the election campaign advances, I wish to highlight the **critical importance of Francophone education** in our province and to seek your **cooperation** in ensuring the continuity of our mission, both during the campaign and beyond.

The **Conseil scolaire francophone (CSF)** provides quality education to the Francophone community in British Columbia. Our success is deeply rooted in **close collaboration** with political and administrative stakeholders to ensure that the **rights of Francophones**, as outlined in Section 23 of the Canadian Charter of Rights and Freedoms, are fully respected.

I encourage you to emphasize the **significance of Francophone education** to your party's candidates and to urge them to **prioritize this issue**. It is vital that this matter be perceived not only as an electoral commitment but also as a long-term vision for the development of our society.

Additionally, I propose enhancing the **cooperation** between your teams and the CSF to identify **shared strategies** and **initiatives** that can be pursued both during and after the campaign. A continuous and open dialogue will enable us to more effectively address the needs of our community while reinforcing your party's role as a strong advocate for the rights of linguistic minorities.

I am at your disposal to further discuss these matters and explore the actions we can take together to support the future of **Francophone education** in British Columbia.

Thank you for your attention to this matter, and please accept, **Mr. Leader**, the expression of my highest consideration.

Marie-Pierre Lavoie
Board Chair, Conseil scolaire francophone
British Columbia



Par courriel : David.Eby.MLA@leg.bc.ca

Richmond, le 3 octobre 2024

Objet : Engagement et coopération pour l'avenir de l'éducation francophone

Monsieur le Chef,

Alors que la campagne électorale progresse, je souhaite attirer votre attention sur l'importance cruciale de l'éducation francophone dans notre province et solliciter votre coopération pour garantir la continuité de notre mission, tant pendant la campagne que par la suite.

Le **Conseil scolaire francophone (CSF)** s'engage avec détermination à offrir une éducation de qualité à la communauté francophone de Colombie-Britannique. La réussite de notre mission repose sur une **collaboration étroite** avec les acteurs politiques et administratifs, afin de s'assurer que les **droits des francophones**, tels que définis par l'article 23 de la Charte canadienne des droits et libertés, soient pleinement respectés.

Dans cet esprit, je vous encourage à sensibiliser les candidat-e-s de votre parti à l'importance de l'éducation francophone et à les inciter à en faire une **priorité** dans leur programme. Il est essentiel que cet enjeu soit perçu non seulement comme un engagement électoral, mais aussi comme une vision à long terme pour le développement de notre société.

Je vous propose également de renforcer la **coopération** entre vos équipes et le CSF afin d'identifier des **stratégies communes** et des **initiatives concrètes** à mettre en œuvre, tant durant la campagne qu'après celle-ci. Un **dialogue ouvert et continu** nous permettra de mieux satisfaire aux besoins de notre communauté, tout en renforçant la position de votre parti en tant que défenseur des droits des minorités linguistiques.

Je reste à votre disposition pour discuter de ces enjeux et des actions que nous pourrions entreprendre ensemble pour l'avenir de l'éducation francophone en Colombie-Britannique.

En vous remerciant de l'attention que vous porterez à cette initiative, je vous prie d'agréer, **Monsieur le Chef**, l'expression de ma très haute considération.

Marie-Pierre Lavoie
Présidente du Conseil scolaire francophone
Colombie-Britannique